
 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
                 30 mars 2017 

 

 

Sammanträde torsdagen den 30 mars 2017 klockan 18:00-
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Sus Andersson (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S) 

Stephan Gullberg (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 
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Bengt Porseby (L) 

Celal Altun (S)  

Mohamed Nuur Bashir Abdi (S) 

Guner Kayhan (MP)  

Aras Amin (M) 

Carolina Rosén (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 
Naemi Karlsson (M) 

 
 

Anmälda förhinder 
Hafize Cetin (C) Malin Holmberg (S) Ifrah-

Degmo Mohamed (V) Agneta Åberg (S) Olof 

Kollinius (M) Dennis Wedin (M) Urban Werner 

(KD) 

 

 

Tjänstemän 
§§ 1-48, Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningscheferna Abdi-nur Isse, 

Fredrik Cederblom samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-44 avdelningscheferna Connie Stålhäll-Wallin, Margareta Erikson, Abdi-nur Isse, 

Sara Hallström, Fredrik Cederblom, Ditte Westin, Inger Cronlund, 

personalrepresentanten Kristina Wennström VISION. 

Under §§ 1-44 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information från Trafikverket om förbifart Stockholm. Efter 

informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella 

sammanträdet började klockan 19.05. 

 

Utses att justera  Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     5 april 2017 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordförande Sus Andersson (MP) och 

vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 5 april 2017. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 2   

Underlag för budget 2018 med inriktning mot 2019 och 
2020 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner underlag till budget 

2018 med inriktning 2019 och 2020 och överlämnar till 

kommunstyrelsen. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för 

ekonomin och verksamhet för en period av tre år. Långsiktigheten i 

stadens planering ska stärkas genom att tyngd ges till periodens år två 

och tre. Underlaget ska bland annat beskriva trender, 

utvecklingstendenser, strukturella frågor och demografiska 

förändringar samt effekterna av dessa samt prioriteringar. I detta ingår 

bland annat att beakta lokalförsörjning, kompetensförsörjning och 

omstrukturerings- och investeringsbehov. Tillsammans med 

underlaget ska nämnderna lämna lokalförsörjningsplan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 17 mars 2017 

Dnr 1.1-124/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg 

(M) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
1 Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut  

2 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma till 

nämnden med ett förslag till budget för 2018 baserat på 

Moderaternas budgetreservation i kommunfullmäktige samt 

vad som anförs vidare i detta förslag till beslut 

3 Stadsdelsnämnden beslutar att förvaltningens arbete med 

graffitiväggen i Tensta ska stoppas  

4 Stadsdelsnämnden beslutar att lägga ned Civila rådet samt 

avveckla tjänsterna som demokrati-, EU- och 

kultursamordnare 

5 Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

vidareutveckla trygghetsstrategin med sammanhållen plan för 

trygghetsarbetet i stadsdelen. I arbetet ska samverkan med 

polis, rättsvårdande myndigheter samt forskningsmiljöer 

utgöra grunden för den färdiga produkten. I arbetet ska 

samarbetet med Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning och 

nämnd förstärkas bl.a. genom upprättandet av ett gemensamt 

brottsförebyggande råd 

6 Stadsdelsnämnden beslutar att – bekostad genom stadsdelens 

demokratimedel – införa en försöksordning med 

ordningsvakter i och omkring Tensta centrum för att öka 

tryggheten för näringsidkare och boende 

7 Stadsdelsnämnden beslutar att avveckla försöket med 

Medborgarbudget 

 

Samt därutöver anföra: 

Bristen på fokus på stadsdelens kärnverksamheter är slående i 

majoritetens förslag. Från moderaternas sida fokuserar vi på 

äldreomsorg, förskoleverksamhet och en effektiv socialtjänst som 

hjälper människor bli självförsörjande. Vi lägger även stor vikt vid det 

trygghetsskapande arbetet i Spånga-Tensta.  

 

Majoriteten satsar i stället mer än gärna på graffittiväggar, civila råd 

och olika demokratiprojekt utan konkretion, insyn och substans. Vi 

föreslår därför att dessa ”satsningar” läggs avvecklas och att den 

skattefinansierade verksamheten koncentrerar sig på kommunens 

kärnverksamheter.  

 

Arbetet mot den ökande otryggheten i Spånga-Tensta måste 

intensifieras och förstärkas. Under den senare tiden har vi haft ett 

antal skjutningar i vårt område, samtidigt som det grova våldet, 

narkotikaförsäljningen, hoten från kriminella individer och gäng samt 

ordningsstörningar riktade mot polis och räddningstjänst har fortsatt.  
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Förutom en mer kontinuerlig förstärkt polisnärvaro behövs ytterligare 

krafttag göras för att stävja utvecklingen. Vi föreslår därför att den av 

nämnden antagne trygghetsstrategin vidareutvecklas samt att 

samarbetet med Rinkeby-Kista stadsdel förstärks bland annat genom 

upprättandet av ett gemensamt brottsförebyggande råd med operativa 

fullmakter.  

 

Vi frågar oss också varför man sa nej från nuvarande majoritet till 

moderaternas förslag gällande en kontinuitetsbonus och reformerad 

biståndsbedömning inom äldreomsorgen. Det hade säkerställt att äldre 

får vård efter behov och satt äldre i centrum. Byråkrati och 

regelkrångel bidrar inte till god kvalitet eller att stadsdelens äldre får 

rätt insatser.  

 

Sammanhållningen mellan Gamla Spånga och Tensta/Hjulsta måste 

förstärkas. I det sammanhanget är det viktigt att påpeka att satsningar 

för att öka tryggheten, rusta upp kommunal infrastruktur, bevarandet 

och försköningen av parker och grönområden måste göras i hela 

stadsdelen och att Spånga är väl så viktigt som övriga delar av 

nämndens ansvarsområde. Exempelvis ska stadsdelens stöd till Tensta 

marknad och de två marknader som driva via Spånga 

företagarförening fördelas utifrån en jämlikhetsprincip där ingen 

marknad förfördelas på den andras bekostnad. Generellt sett bör 

kommunala satsningar vara bättre fördelade mellan stadsdelens delar 

än vad som hittills varit fallet.  

 

Att det ökade antalet nyanlända ökar behovet av ekonomiskt bistånd 

understryker att stadsdelens arbete för en bättre integration behöver 

intensifieras. Det bör vara prioriterat att stärka socialtjänsten, arbeta 

med förebyggande trygghetsinsatser och förstärka arbetslinjen. 

Alternativet till detta är ett ökat utanförskap och ökad otrygghet i 

området”. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och 

där framtida generationer växer upp med jämlika livschanser kräver 

välfärd i världsklass. Den rödgrönrosa majoriteten höjer skatten men 

har svårt att finansiera kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg 

och socialtjänst.  
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Symbolprojekt och perifera satsningar har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden. 

 

Under de två gångna mandatperioderna har förskolan varit en av 

stadens allra mest uppskattade verksamheter, med några av landets 

minsta barngrupper, genomgående en hög kvalitet och en stor 

mångfald i pedagogiska inriktningar.  

För att behålla den utvecklingen krävs satsningar på minskade 

barngrupper och höjd attraktionskraft för förskolläraryrket, inte minst 

med tanke på det svåra rekryteringsläget. Lönerna för förskollärarna 

måste höjas. 

 

Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så 

vill få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Staden står 

inför stora utmaningar att bygga ut äldreboenden så att alla äldre som 

behöver komma till ett boende också kan få göra det. 

 

Arbetet mot brottslighet och för trygghet i vardagen måste vara 

prioriterat under de kommande åren. Stadsdelsnämnden har ett viktigt 

uppdrag att i samverkan med övriga staden, civilsamhället, föräldrar 

och polis skapa ett närsamhälle där människor känner sig trygga. Alla 

stadsdelsnämnder måste öka ambitions- och kunskapsnivån angående 

kränkningar av kvinnors frihet och rättigheter, inte minst det 

hedersrelaterade förtrycket. 

 

Situationen för många socialsekreterare är pressad, och 

personalomsättningen är för hög. För att behålla socialsekreterarna 

krävs att stadsdelsnämnden arbetar aktivt och ambitiöst med 

ledarskap, handledning och karriärmöjligheter. Precis som i andra 

yrken där man arbetar med människor i utsatta situationer är möjlighet 

till handledning och professionellt stöd viktigt. Liberalerna menar att 

ett lönelyft för socialsekreterare i den sociala barn- och 

ungdomsvården är nödvändigt för att stabilisera personalsituationen. 

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden”. 
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§ 3   

Svar på remiss angående principer och metoder för 
uppföljning och styrning inom äldreomsorgen 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens svar på remiss angående principer och metoder för 

uppföljning och styrning inom äldreomsorgen och överlämnar det 

till kommunstyrelsen.  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ett ärende (dnr 152-2128/2016) 

angående principer och metoder för uppföljning och styrning inom 

äldreomsorgen. Äldreförvaltningen har i samverkan med 

stadsledningskontoret och stadsdelsförvaltningarna utrett nuvarande 

system för uppföljning inom äldreomsorgen. Utifrån utredningen 

föreslås en ny uppföljningsmodell vilken bygger på 

uppföljningsperspektiven struktur-, process- och resultatkvalitet. 

Äldreförvaltningen föreslår att de mallar som används vid de årliga 

individuppföljningarna ska vara enhetliga över staden och att 

verksamhetsuppföljningarnas frekvens minskar från att genomföras 

årligen till vartannat år. 

Förvaltningen ser sammantaget positivt på förslaget om förnyad 

uppföljningsmodell inom äldreomsorgen. Förslaget innebär enligt 

förvaltningen att resurser kommer användas mer effektivt. Vidare ser 

förvaltningen en utmaning i att aggregera resultaten från 

individuppföljningarna samt anser att parallellt med arbetsprocessen 

att skapa en stadsgemensam mall för individuppföljning bör behovet 

av arbetssättet Individens behov i centrum (IBIC) utredas.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 1.5.1-013/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 
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”Särskilt uttalande 

I ärendet redovisas en förnyad uppföljningsmodell inom 

äldreomsorgen. Den nya modellen rationaliserar, optimerar och 

enhetliggör den befintliga uppföljningen, vilket vi ser positivt på. 

Modellen bygger på att verksamheter följs upp utifrån struktur-, 

process- och resultatkvalitet. Resultat kan på detta sätt fångas in 

utifrån alla kvalitetsparametrar för ett helhetsresultat för 

verksamheten. Beträffande uppföljningar av entreprenadavtal vill vi 

ansluta oss till branschrådets vädjan att resultaten av dessa 

uppföljningar återkopplas inte enbart till stadsdelen och till 

verksamheten utan även till avtalsförvaltaren för respektive 

organisation”. 
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§ 4   

Svar på samråd gällande om den planerade el förbindelsen 
Överby-Beckomberga  

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen, 

samt  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart 

 

Ärendet 
Svenska kraftnät planerar att ersätta den befintliga 220 kV-ledningen 

som idag sträcker sig mellan Överby i Sollentuna kommun och 

Beckomberga i Stockholms stad med en ny elförbindelse för 400 kV. 

Syftet med den nya elförbindelsen är att trygga elförsörjningen i stora 

delar av det växande Stockholm och att säkerställa driftsäkerheten i 

elnätet. De delar av de alternativa korridorerna för elförbindelsen som 

berör Spånga-Tensta föreslås utgöras av markkabel. Kabeln planeras 

gå i befintlig kabelgata parallellt med Bergslagsvägen och sedan 

norrut längs Akallalänken eller längs Hjulstavägen mot Barkarby. 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning ställer sig positivt till att 

elförsörjningen tryggas och att driftsäkerheten i elnätet säkerställs. 

Om elförbindelsen beslutas att gå längs  Bergslagsvägen samt 

Hjulstavägen eller Akallalänken kan hänsyn dock behöva tas till ett 

flertal aspekter: eventuell påverkan på Järva nya begravningsplats bör 

redovisas, påverkan på Spångaån och eventuella skyddsåtgärder 

behöver redovisas, berörda verksamheter vid Lunda industriområde 

behöver samrådas med angående trafikfrågor vid byggnation längs 

Bergslagsvägen, åtgärder bör vidtas tillsammans med projektet 

Förbifart Stockholm för att minimera byggets bullerstörningar för 

boende och verksamma i området, förutom att skyddsåtgärder vidtas 

för natur- och kulturmiljövärden vid Järvafältet och Igelbäckens 

kulturreservat behöver hänsyn tas till kulturmiljövärden vid Lunda 

gamla tomt. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 1.5.3-162/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Svar på remiss om Kommissionen för ett socialt hållbart 
Stockholm - Lägesrapport av hållbarhetskommissionens 
arbete 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

Stadsledningskontoret, samt 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har av stadsledningskontoret fått remiss om 

Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm - Lägesrapport av 

hållbarhetskommissionens arbete (Dnr: 159-1936/2016). 

Delrapporterna har till syfte att analysera skillnader i livsvillkor samt 

föreslå åtgärder för hur Stockholms stad kan minska skillnaderna och 

främja en socialt hållbar riktning. Kommissionens föreslagna åtgärder 

föreslås integreras i ordinarie budgetprocess samt förstärkt 

finansiering genom stadens sociala investeringsfond. 

Förvaltningen anser att delrapporterna ger en korrekt bild över nuläge 

och utveckling i Spånga-Tensta stadsdelsområde och ser i huvudsak 

positivt på Kommissionens föreslagna åtgärder.  

Stockholm stad behöver arbeta tillsammans med långsiktiga mål, 

integrerat med budgetprocessen, för att utjämna skillnader inom 

staden. Detta är särskilt viktigt för ytterstadsdelar som Spånga- Tensta 

stadsdelsområde.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 1.5.1-021/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP),Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Bengt Porseby (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg 

(M) till förmån för eget förslag: 

 

Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar följande. 

1. Förvaltningens förslag till beslut bifalls delvis  

2. Därutöver anförs  

 

Sociala hållbarhetskommissionen publicerade vintern 2016/2017 fyra 

nya delrapporter som berör demokrati, utbildning, arbetsmarknad och 

stadsplanering. Vi välkomnar det arbete som har gjorts och ställer sig 

positiva till flertalet av förslagen i rapporterna. Med det sagt finns det 

även åtgärder som vi är djupt kritiska till och ställer oss frågande till 

dess genomförbarhet. Nedan redovisas synpunkter på respektive 

rapport.  

 

Medborgare med mandat  

Delrapporten medborgaren med mandat lyfter angelägna delar om 

demokrati och vikten av delaktighet. Demokrati är kärnan i det 

svenska samhället och ska värnas och främjas. Genom delaktighet och 

inflytande skapar vi stadsdelar som håller ihop och som människor 

vill fortsätta bo i.  

 

För oss är det också viktigt att stadens skattemedel används på ett 

effektivt sätt. Att ta del av invånarnas syn på hur deras miljöer kan 

förbättras är viktigt för både politiker och tjänstemän. Vi politiker är 

valda för att representera våra väljare och göra tuffa prioriteringar å 

deras vägnar genom en förmåga att se till helheten när vi fattar beslut. 

Idag finns möjlighet för medborgare att engagera sig i och påverka 

politiska beslut som rör deras närmiljö genom att exempelvis insända 

medborgarförslag, delta i samråd eller ha en dialog med lokala 

företrädare under stadsdelsnämndens frågestund.  

 

I slutändan är det dock folkvalda politiker som har ansvaret att väga 

samman intressen och göra prioriteringar. Vi ställer oss därför kritiska 

till förslaget om Medborgarbudgetar.  
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Det riskerar att bli ett sätt att frånsäga sig det ansvaret och risken är 

påtaglig att engagerade särintressen, snarare än ett för stadsdelens 

invånare representativt allmänintresse, blir styrande i processerna.  

 

Stockholms stadsdelar ska vara levande stadsdel som är trygg för alla 

invånare som vistas här. Gallerior bidrar till att skapa mer liv och 

rörelse och lockar hit näringsidkare och andra verksamheter vilket 

både skapar arbetstillfällen och naturliga mötesplatser i stadsdelen. Vi 

ställer oss frågande till den till synes kritiska inställningen till 

galleriornas inverkan på stadsbilden och anser att skrivningarna kring 

detta är minst sagt otydliga. Mer folkliv och naturliga mötesplatser, 

oavsett om de omges av vad förvaltningen kallar ”vinstintresse” eller 

ej, kan snarare utgöra förutsättningar för att öka det demokratiska 

deltagandet genom att ge möjlighet till aktiviteter och dialoger i 

anslutning till mötesplatser, butiker och caféer. 

 

För att kunna frigöra mer resurser till kärnverksamhet anser vi att 

staden regelbundet måste ompröva arbetssätt och strukturer för att 

kunna hålla kostnader för byråkrati, administration och onödigt 

krångel nere. Inom upphandlingsområdet finns möjlighet att hålla nere 

kostnader och samtidigt hålla uppe kvaliteten vid inköp av varor och 

tjänster så att stockholmarna får ut så mycket som möjligt av sina 

skattekronor. Alltför många och detaljerade krav i upphandlingar, så 

som sociala klausuler, driver dock upp kostnader och försvårar för 

många företag att kunna lägga anbud i en upphandling, vilket riskerar 

att ge sämre kvalitet för dyrare kostnad. 

 

Dold potential – hinder och möjligheter för ungas stockholmares 

etablering på arbetsmarknaden 

I delrapporten dold potential föreslås åtgärder som att rikta sociala 

klausuler i upphandlingar till särskilt prioriterade grupper, att utveckla 

ett arbete med arbetsdifferentiering samt att främja kompetensbaserad 

och icke-diskriminerande rekrytering.  

 

Att införa så kallade sociala krav i upphandling, som föreslås i 

rapporten, innebär att det offentliga ställer krav på att en viss andel av 

de anställda ska tillhöra en utsatt målgrupp för att företag ska få delta i 

en upphandling. Det är självklart att Stockholms stad ska säkerställa 

anständiga arbetsvillkor för medarbetare hos leverantörer som staden 

anlitar.  

 

Seriösa aktörer, rättssäkra arbetsförhållanden, transparenta 

upphandlingsmodeller och konkurrens på lika villkor ska prägla 

upphandlingar i Stockholms stad. Men samtidigt som vi måste värna 
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goda villkor för jobben måste vi också värna de drivkrafter som får 

jobben att växa.  

 

Sociala krav i upphandlingsförfaranden innebär alltför stora 

begränsningar i företagens möjligheter att förädla sina produkter och 

tjänster på bästa sätt. Förslaget stänger därmed ute företag som måste 

anpassa sig till den verkliga marknadens krav för att överleva. I vissa 

fall skulle det kunna innebära att företag tvingas säga upp befintlig 

personal för att möta upphandlingskraven från staden. Ett annat 

tänkbart scenario är att en utrikesfödd person blir uppsagd för att ge 

plats åt en annan person från en av stadens definierade svaga grupper. 

Sociala krav vid upphandling blir då snarare integrationshämmande 

än främjande.  

 

När det gäller förslaget om arbetsdifferentiering är det viktigt att 

understryka att många arbetsuppgifter som förekommer inom såväl 

förvaltningar som de flesta företag är specialiserade, systemberoende 

och kräver rätt kompetens. Därför kan differentiering av arbetet bli 

problematiskt. Både offentliga och privata aktörer är ofta 

intäktsfinansierade vilket också försvårar möjligheter att avsätta 

nödvändiga resurser för introduktion, handledning, mm. Med sagt 

innebär det inte att förslaget om arbetsdifferentiering ska avfärdas 

helt, men det behövs en noggrann analys för vilka yrkesområde och 

målgrupper där detta skulle kunna tillämpas. En arbetsdifferentiering 

får inte äventyra kvalitén på produkten eller tjänsten.  

Möjligheterna är dock begränsade då flera tjänster inom exempelvis 

myndighetsutövning och förskola kräver specifik utbildningsbakgrund 

eller legitimation.  

 

Staden där vi möts – Arkitektur och kultur i det offentliga 

rummet 

De två delrapporterna ”Staden där vi möts” och ”Från delad till enad 

stad” tar fasta på några synnerligen viktiga utgångspunkter. Det 

handlar om att bygga tätare och mer hållbart, ta bort fysiska barriärer 

och sätta in åtgärder för att öka rörligheten i det befintliga 

bostadsbeståndet. Tyvärr gör den socialdemokratiskt ledda 

majoriteten precis tvärtom – deras ord möts inte upp i handling – de 

cementerar den fysiska segregationen i Stockholm.  

 

Bland annat tar kommissionen upp att det går att överbrygga fysiska 

barriärer mellan stadsdelar och på så vis motverka negativa följder av 

rumslig segregation. Detta faktum påtalar vi gång efter annan i 

reservationer i såväl kommunfullmäktige som berörda nämnder.  
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Genomförandet av miljonprogrammets glesa struktur har medfört en 

av de allra största samhällsutmaningarna vi har i Stockholm idag – 

segregerade stadsdelar. Detta faktum bekräftas också i delrapporten 

”Från delad till enad stad” – resurssvaga hushåll koncentreras till 

mindre attraktiva bostadsområden där välfärdsutvecklingen är sämre. 

Därtill kommer majoritetens beslut om nya nivåer för 

tomträttsavgälder leda till att denna situation cementeras i än större 

utsträckning. 

 

Kommissionen påpekar att enbart nybyggnation av bostäder inte 

kommer att räcka för att komma till rätta med bostadsbristen. Detta 

har vi också påpekat vid otaliga tillfällen. Men nuvarande byggtakt 

kommer bara drygt halva bostadsbehovet att mötas. Vi instämmer helt 

med kommissionens slutsatser om att andra åtgärder behöver sättas in. 

Det handlar bland annat om att reformera flyttskatten för att främja 

rörligheten på marknaden och få ett bättre nyttjande av det befintliga 

beståndet. 

 

Delrapporten ”Staden där vi möts” tar fasta på värdet av rummet 

mellan husen, det vill säga gestaltningen av den offentliga miljön med 

parker och torg där vi alla kan vistas fritt och mötas. Vi instämmer i 

att otryggheten i stadsdelarna aktivt måste motarbetas. Detta är inte 

minst viktigt i våra utanförskapsområden där den grova brottsligheten 

har eskalerat bara det två senaste åren.  

 

När Stockholm växer med nya årsringar är det viktigt att bejaka mer 

än enbart kvantitet i bostadsbyggandet, vi måste även se gaturummet 

mellan husen som en del i arkitekturen. Det är därför bra att 

delrapporten även tar upp arkitekturens roll i det offentliga rummet. I 

det sammanhanget är det dock anmärkningsvärt att Stockholm ännu 

har något arkitekturprogram, trots att ett godkännande av Arkitektur 

Stockholm klubbades i stadsbyggnadsnämnden i november 2013.  

 

Den lärande skolan 

I delrapporten den lärande skolan lyfts insatser som infördes under 

Alliansens tid i majoritet och regeringsställning. I rapporten föreslås 

att flera av dessa borde utvecklas ytterligare.  

 

Däribland karriärtjänster för lärare där kollegialt lärande 

ingår, matematiklyftet och även vikten av en skolkultur som präglas 

av höga förväntningar på alla elever. Det är bra och välkommet.  
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Vi delar även uppfattningen att det krävs tydligare uppföljning av 

stödinsatser till elever med behov för att säkerställa att insatserna når 

alla elever. Resultatspridningen mellan skolor utifrån elevernas 

socioekonomiska förutsättningar är fortsatt stor och har förstärkts 

jämfört med tidigare, trots att det socioekonomiska tillägget idag står 

för en betydande del av utbildningsnämndens budget. 

 

Vi har tidigare påpekat att systemet med tilläggsbelopp inte fungerar 

tillfredsställande samt föreslagit screening i övergång mellan förskola 

och grundskola för att hitta eleverna i tid, men vi har också tillskjutit 

medel för elever i behov av särskilt stöd. För att åtgärder och resurser 

ska vara effektiva krävs ordentlig uppföljning, utvärdering och 

styrning. Det är därför positivt att detta nu lyfts i rapporten”.  

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Stadens hållbarhetskommission har försett staden och allmänheten 

med värdefull information om stadens skillnader, de mjuka och hårda 

aspekterna, idrotts-, kultur-, demokratideltagande å ena sidan och 

stadsplanering å anda sidan. Lägesrapporterna är fyllda med konkreta 

åtgärdsförslag. Det är avgörande för det fortsätta arbetet att staden nu 

intensifierar genomförandet av de förslag som presenteras i 

lägesrapporterna och intensifierar arbetet för att utjämna de 

skillnader och sociala klyftor som finns i staden.  

 

Vi delar förvaltningens farhågor om att stadsrummen i 

ytterstadsdelarna används till förtätning av bostäder snarare än att 

skapa trivsel och samhörighet. Ökad exploateringsgrad kan leda till 

för hög inskränkning av stadsdelens naturområden.  

 

Vi vill också framhålla utbildningens avgörande roll för barns och 

ungdomars framtid. Insatser som mycket tidigt fångar upp elever som 

av olika skäl är på väg att halka efter i skolan är oerhört viktiga.  Vi 

vill också trycka på vikten av samverkan mellan olika aktörer för att 

detta ska bli möjligt. 

Lägesrapporten Medborgare med mandat tar upp att medborgarnas 

inflytande är ojämnt i staden. Vi vill utveckla medborgardialogerna 

för att nå alla invånare i hela stadsdelen samt engagera medborgarna 

på ett mer inkluderande sätt.   
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Vi vill ge ett reellt inflytande till medborgarna. I lägesrapporten 

nämns medskapande dialoger som ett verktyg. Medskapande dialoger 

handlar om att medborgarna involveras i hela processen från problem 

till åtgärd och återkoppling sker för att vara så inkluderande och 

jämlika som möjligt. I rapporten beskrivs medskapande dialoger som 

en metod att komma närmare en lösning på många av dagens 

komplexa samhällsutmaningar.  

 

Vi gör gärna liknande satsningar med koppling till aktuella frågor och 

som medborgarna själva får bestämma, för att på så sätt stärka 

demokratin lokalt och staden i stort.  Vi i majoriteten vill stärka 

demokratin och inflytandet för medborgarna i hela området därför ser 

vi gärna fler satsningar på exempelvis medborgarbudget”. 

 

Särskilt uttalande 
Bengt Porseby (L) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Den styrande majoriteten talar om ”en stad som håller samman” men 

prioriterar symboliska satsningar på råd, utskott och byråkrater 

samtidigt som konkreta satsningar på ytterstaden, exempelvis flyttar 

av stadens förvaltningar, skjuts upp eller ställs in. 

 

De forskarrapporter som hållbarhetskommissionen har tagit fram är på 

det hela taget gedigna och intressanta och bidrar till vår samlade 

kunskap om Stockholm. Samtidigt kännetecknas den ideologiska 

utgångspunkten för hållbarhetskommissionens arbete av en statisk syn 

på individen, där den enskildes möjligheter att själv förändra sina 

livsvillkor inte berörs. Lösningar tänks genomgående ta formen av 

ytterligare politiska styrmedel, inte att undanröja de hinder som 

försvårar för människor att förverkliga sina livsdrömmar. Liberalerna 

menar att social hållbarhet förutsätter social rörlighet.  

 

Majoriteten talar mycket om sociala investeringar som ett sätt att öka 

den sociala hållbarheten. Det faktiska arbetet med sociala 

investeringar har ännu inte lett till några resultat, och risken är stor att 

byråkrati och omständliga processer gör att de medel som har 

anslagits för sociala investeringar inte kommer till nytta. 

 

Liberalerna föreslår att såväl lön som möjligheter till 

kompetensutveckling stärks för socialsekreterarna, framför allt i den 

sociala barn- och ungdomsvården, samt att lärarna får högre löner och 

större möjligheter att utföra sitt pedagogiska uppdrag. 
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Det utgör konkreta satsningar som gör det möjligt för staden att höja 

kvaliteten i det stöd vi kan ge till varje barn att få en bra start i livet. 

På så sätt minskar vi skillnaderna i uppväxtvillkor och ökar varje 

stockholmares möjlighet att forma sitt eget liv. 

 

Demokrati 
Att medborgarna känner att de kan påverka sitt lokalsamhälle är 

viktigt för tilliten till demokratin. Alliansen arbetade under vår tid vid 

makten på många sätt för att öka medborgarnas inflytande genom 

medborgarförslag, boendedialoger, Järvalyftet och nya 

samrådsmekanismer. 

 

Majoriteten har gjort ett stort nummer av de medborgardialoger och 

försök till medborgarbudgetering som har gjorts. Vi ser en stor risk i 

att man utlovar ett inflytande som inte egentligen finns, och därmed 

gör människor besvikna. Majoriteten lever heller inte alltid själv upp 

till sina högtflygande ambitioner.  

 

Dialoger med närboende när det gäller exempelvis modulbostäder för 

nyanlända har varit illa skötta och har skapat frustration hos de 

lokalboende att de inte får information om vad som händer och att 

deras synpunkter inte tas till vara. 

 

Som påpekas på många håll i hållbarhetskommissionens delrapport 

Medborgare med mandat är det ett genomgående problem med 

medborgardialoger att de ger resursstarka och röststarka medborgare, 

ofta med på förhand mycket tydliga åsikter, ett oproportionerligt 

inflytande, och därmed att resultatet av processerna blir mindre 

representativt för åsikterna hos befolkningen i allmänhet. De 

förtroendevalda politikerna har ett ansvar att företräda samtliga 

medborgare och så länge problemen med ojämlikt deltagande inte är 

lösta finns det en gräns för hur mycket av beslutsfattandet som kan 

delegeras från förtroendevalda till deltagarstyrda processer. Det 

hindrar inte att man använder dialogprocesser för att ta in nya idéer 

eller få en bild av hur ett förslag kommer att fungera i verkligheten. 

 

Rapporten för en diskussion om social representativitet, såväl när det 

gäller deltagare i medborgardialoger som när det gäller den 

kommunala förvaltningen.  

 

Risken med ett överdrivet stort fokus på social representativitet är att 

individen reduceras till egenskaper som andra har valt ut och lagt vikt 

vid.  
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Social representativitet i en urvalsprocess när det gäller politiskt 

beslutsfattande kan aldrig ges större tyngd än åsiktsrepresentativitet. 

Vad gäller representativitet inom förvaltningen är det självklart att 

staden ska sträva efter att vara en attraktiv arbetsgivare för alla oavsett 

bakgrund. Tillsättningar och befordringar ska ske strikt efter 

skicklighet och förtjänst. 

 

Vi välkomnar satsningar för att skapa fler mötesplatser för 

föreningslivet och civilsamhället, något som är mycket efterfrågat. Vi 

välkomnar också projektet med en digital dialogportal som vi tror kan 

vara ett intressant sätt att stimulera medborgarna att dela med sig av 

sina idéer. 

 

Skola 

Högt ställda förväntningar och tydliga krav är grundläggande för att 

alla elever ska kunna lyckas i skolan. Precis som konstateras i 

delrapporten Den lärande skolan är det viktigt att skapa och 

upprätthålla en kultur med höga förväntningar, vilket har större 

betydelse för elever som saknar stöd hemifrån och förebilder som 

motiverar dem till att uppnå goda studieresultat. 

 

För att försäkra sig om att krav och förväntningar efterlevs måste 

skolan utvärdera elevernas kunskaper. Tidiga utvärderingar gör att 

lärarna lättare kan upptäcka vilka elever som inte hänger med i 

undervisningen – och var man behöver sätta in stöd och hjälp. 

 

Lärare och rektorer spelar en avgörande roll för skolans pedagogiska 

utveckling. Satsningen på förstelärare och lektorer måste återupptas. 

Den avbrutna satsningen försvårar rekrytering och möjlighet att 

behålla skickliga lärare. Möjligheten att göra karriär inom läraryrket 

måste stärkas. Rektorer och skolledare måste kunna fokusera på att 

vara pedagogiska ledare. 

 

Arbetsmarknad 

Majoritetens 90-dagarsstrategi för unga är ett misslyckande. En bättre 

strategi för att få unga i arbete är att ge fler unga möjligheten till ett 

riktigt jobb. Det kan ske med olika former av lärlingssystem  och 

yrkesintroduktion. Det är viktigt med samarbete med företag och 

andra organisationer i sysselsättningsarbetet. Genom sysselsättning 

bryts utanförskap och vägar in i samhället öppnas.  
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Arbetet med att aktivt för människor från bidrag till jobb måste vara 

en prioriterad uppgift. 

 

En funktionsnedsättning ska inte påverka ens möjligheter på 

arbetsmarknaden. Fler personer med funktionsnedsättning borde 

anställas av staden och personer med funktionsnedsättning ska ha 

samma möjlighet som andra anställda att växa som medarbetare och 

utveckla sin kompetens och sitt  ledarskap. Ett program bör tas fram 

för att kartlägga  och åtgärda de utmaningar som personer med 

funktionsnedsättning möter i sin yrkesmässiga profession. Staden bör 

också samverka med företag och andra organisationer för att skapa 

fler praktikplatser feriearbeten och möjligheter till arbete för personer 

med funktionsnedsättning. 

 

Stadsbyggnad 

En av de allra viktigaste frågorna för hållbar stadsbyggnad är att se till 

att bygga inte bara bostäder, utan bygga fungerande samhällsmiljöer. 

Vi ser gärna ett utökat arbete med analyser och ställningstaganden 

kring kulturmiljöer och socialt värdeskapande men vi anser att 

huvudfokus måste ligga på att faktiskt planera på det sätt vi redan 

bestämt att vi vill planera. Liberalerna anser att frågan om tillgång på 

förskole- och skolplatser är den allra viktigaste stadsplaneringsfrågan 

för en hållbar samhällsbyggnad.  

 

Trots riktmärken för förskoleplatser och skolplatser finns, trots 

uppdraget om barnkonsekvensanalyser i våra beslutsunderlag, 

misslyckas majoriteten systematiskt med att planera in förskolor och 

skolor kring våra utvecklingsområden. Ta t.ex. Bromstensstadens 

inplanerade grundskola (1-9 år) som försvann ifrån upphandlingen av 

Bromstensstaden efter beslut av majoriteten.  Därför kräver vi att det 

redan i startbesluten för detaljplanearbetet ska finnas en analys av 

förskole- och skolkapaciteten så att det samtidigt som det planeras för 

nya bostäder, planeras för nya utbildningslokaler.   

 

Det är också helt nödvändigt att se större sammanhang än dagens 

detaljplaner för att få utväxling på föreslagna analyser kring hållbara 

stadsmiljöer. Vi behöver områdesplanera för att få in äldreboenden, 

idrottsytor, skolor, förskolor, lokal handel, arbetsplatser och 

kulturmiljöer på ett sätt som bildar en fungerande, trygg och 

inspirerande stadsmiljö”.   
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§ 6   

Remissvar av Havs- och vattenmyndigetens rapport 
Tydligare regler för små avloppsanläggningar med 
tillhörande konsekvensanalys 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen till 

Stadsledningskontoret, samt 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart.  

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har fått Havs- och vattenmyndigheten (HaV) 

rapport ” Tydligare regler för små avloppsanläggningar med 

tillhörande konsekvensanalys” på remiss (dnr 110-195/2017). 

Remissen avser eventuella synpunkter på författningsförslaget.  

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning instämmer med förslaget om 

tydligare regler för små avloppsanläggningar efter de uppgifter HaV 

har föreslagit. Stadsdelsförvaltning har således inga ytterligare 

synpunkter på författningsförslaget.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 februari 2017. 

Dnr 1.5.1-96/2017  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7    

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor  

Beslut 
1. Spånga-Tensta Stadsdelsnämnd beslutar att godkänna förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen, samt  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart.   

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har mottagit en remiss gällande en 

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och förskolor 2017- 2020. 

(Dnr: 141-2067/2016). Syftet med skolbiblioteksplanen är att främja 

barns läsning och bildning i Stockholms förskolor och skolor. Planen 

kan ses som ett komplement till de styrdokument som finns för skola 

och förskola. Förvaltningen ser positivt på att en skolbiblioteksplan 

för Stockholms skolor och förskolor tagits fram. Förvaltningen saknar 

dock skrivningar kring förskolans roll i utvecklandet av barnens 

digitala kompetens och anser att ett förtydliganden behöver göras 

angående läsombudens funktion. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 30 januari 2017. 

Dnr 1.5.1-025/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Skolbiblioteken är viktiga för skolornas verksamheter samt för 

elevernas lärande och bildnings. Bemannande skolbibliotek ska därför 

vara en självklarhet på samtliga kommunala skolor. Att stimulera 

elevernas intresse för läsning och litteratur är en prioriterad fråga och 

skolbiblioteken spelar en central roll för ökad läskunnighet.  

Förutom böcker är skolbiblioteken en resurs med tillgång till olika 

medier för att stödja lärandet och undervisningen. Stockholms skolor 

ska ha tillgång till skolbibliotek. 
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Den socialdemokratiskt ledda majoriteten har under en längre period 

återkommit till behovet av en skolbiblioteksplan samt slagit sig för 

bröstet för hur bra planen kommer att bli. Vi blev därför förvånade när 

planen som vi nu ska ta ställning till är så pass tunn som den är.  

Vidare så saknar planen även ett övergripande målsättning, något som 

är grundläggande för ett ärende likt detta.  

 

Konkretionen och ambitionerna i förslagen är i mångt och mycket bra 

men vi saknar resonemang om trygghet och säkerhets i biblioteken. På 

många av stadens ordinarie bibliotek finns idag problem med 

ordningsstörningar och många skolor har därtill utmaningar med att 

otrygga miljöer, därför är det relevant att beakta även denna aspekt i 

skolbiblioteksplanen”.  
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§ 8   

Svar på motion angående korttidsplatser för behövande 
äldre personer som bor i eget boende 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 

motionen, samt  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att omedelbart justera 

ärendet. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion (dnr 106-1449/2016) 
angående korttidsplatser för behövande äldre personer som bor i eget 

boende. I motionen skriver Per Ossmer (SD) och Lotta Nordfeldt (SD) 

att många äldre patienter idag vårdas på vårdavdelningar trots att de är 

färdigbehandlade. Vidare anges det att bristen på beviljande av 

korttidsplats gör att patienter nödgas vara kvar på vårdavdelning 

vilket medför höga kostnader för staden. Detta eftersom det enligt en 

överenskommelse mellan kommun och landsting framgår att 

färdigbehandlade patienter ska skrivas ut efter senast fem dagar, 

därefter ska kommunen betala avgift för varje dag som patienten är 

kvar på vårdavdelningen.  

De senaste åren har förvaltningen inte haft någon kostnad avseende 

färdigbehandlade patienter som är kvar på sjukhus. De som är i behov 

av korttidsvistelse i samband med utskrivning från sjukhus får detta 

enligt förvaltningen. Utifrån detta anser förvaltningen att det inte finns 

behov av fler korttidsboenden i stadsdelsnämndsområdet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 februari 2017. 

Dnr 1.5.1-102/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Medborgarbudget 2017 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga informationen 

om medborgarbudgeten till handlingarna,  

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avsätta 2 mnkr från 

investeringsbudgeten till pilotprojektet medborgarbudget. 

 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att utse en parlamentarisk 

styrgrupp där en representant från respektive parti som har en 

ordinarie plats i nämnden ingår (MP, S, V, M och L), att 

nämndens ordförande är ordförande för styrgruppen, samt att 

styrgruppen beslutar i tjänstutlåtandet redovisade punkter. 

Respektive parti anmäler till förvaltningen vilken ledamot i 

nämnden som ska representera partiet i styrgruppen,  

 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att avgränsa pilotprojektet 

Medborgarbudget till Gullingeparken i Tensta centrum. 

 

5. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

stadsdelsdirektören att upphandla för projektet erforderliga 

konsulter, entreprenörer och material,  

 

6. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna studieresa 

till Lissabon. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade den 27 oktober 2016, § 13, att 

genomföra en medborgarbudget som pilotprojekt. 

Stadsdelsförvaltningen fick i uppdrag att återkomma med 

förtydligande av projektupplägget. Svar på stadsdelsnämndens frågor 

redovisas i tjänsteutlåtandet. För att styrgruppen ska spegla 

stadsdelsnämndens representation förslås att styrgruppen är  

parlamentarisk sammansatt. Styrgruppen föreslås också besluta och 

godkänna viktiga avstämmningspunkter under projekttiden. Vid 

eventuellt behov av konsulter, entreprenörer och material behöver 

stadsdelsdirektören få mandat att genomföra upphandling.  
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Spånga-Tensta stadsdelsnämnd och stadsdelsförvaltning har från 

Sveriges kommuner och landsting fått en inbjudan till en studieresa 

till Lissabon, för att lära mer av portugisiska kommuners arbete med 

medborgarbudget. Stadsdelsförvaltningen föreslår att både 

förtroendevalda och tjänstemän åker på studieresan. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 mars 2017. 

Dnr 1.2.6-456/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP),Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson (M) yrkar avlag på förslaget. Bengt Porseby (L), 

Naemi Karlsson (M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M) och 

Annika Rosenberg (M) biträder Ole-Jörgens Perssons (M) yrkande. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde yrkande mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s bifallsyrkande. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg 

(M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vårt motstånd mot införandet av en försöksordning med 

medborgarbudget i stadsdelen står fast. Vi politiker är valda för att 

representera våra väljare och göra tuffa prioriteringar å deras vägnar 

genom en förmåga att se till helheten när vi fattar beslut. Idag finns 

möjlighet för medborgare att engagera sig i och påverka politiska 

beslut som rör deras närmiljö genom att exempelvis insända 

medborgarförslag, delta i samråd eller ha en dialog med lokala 

företrädare under stadsdelsnämndens frågestund. I slutändan är det 

dock folkvalda politiker som har ansvaret att väga samman intressen 

och göra prioriteringar. Medborgarbudgetar riskerar att bli ett sätt att 

frånsäga sig det ansvaret och risken är påtaglig att engagerade 
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särintressen, snarare än ett för stadsdelens invånare representativt 

allmänintresse, blir styrande i processerna.  

 

Vi är också djupt kritiska till att majoriteten med sitt förslag ensidigt 

har valt ett projekt som enbart gynnar ”halva” stadsdelen och att det 

inte finns ett helhetstänk där även behovet av upprustningar av parker 

eller andra gemensamma uteområden i övriga delar av stadsdelen – 

Spånga, Flysta – är med i prioriteringarna”.  
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§ 10   

Justering av delegationsordningen  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd godkänner revideringen av 

delegationsordningen i enlighet med tjänsteutlåtandet.  

 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår en revidering av delegationsordningen i syfte 

att förtydliga och förenkla arbetssätt samt att utveckla 

socialsekreterarna genom tydligare ansvar. Förvaltningen föreslår att 

stadsdelsnämnden fastställer reviderad delegationsordning. 

Förvaltningen reviderar nummerordning och andra redaktionella 

ändringar efter fastställande av delegationsordning.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 11-126/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Månadsrapport mars 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

månadsrapporten för mars 2017. 

 

Ärendet 
Ärendet har utarbetats av ekonomiavdelningen i samarbete med 

övriga avdelningar. Syftet med månadsrapporten är att följa upp och 

prognostisera avvikelse jämfört med budget för stadsdelsnämndens 

verksamheter utifrån kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål; 

  

 Ett Stockholm som håller samman 

 Ett klimatsmart Stockholm 

 Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 

 Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från mars 2017. 

Dnr 1.2.1-123/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Kvalitetsgarantier för nämndens verksamheter 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna enheternas 

kvalitetsgarantier. 

 

Ärendet 
Enligt stadsledningskontorets anvisningar ska de enheter som har nära 

kontakter med externa brukare ta fram kvalitetsgarantier. Syftet med 

kvalitetsgarantierna är att tydliggöra enhetens uppdrag och mål samt 

vad enheten åtar sig gentemot brukarna för att skapa rätt förväntningar 

på verksamheten. Kvalitetsgarantin ska också innehålla uppgifter om 

hur brukaren kan lämna synpunkter eller klagomål på verksamheten 

och kontaktuppgifter till chef eller annan lämplig medarbetare. 

Kvalitetsgarantierna antas av nämnden och är giltiga ett år. Enheterna 

i Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning har med utgångspunkt i sina 

verksamhetsplaner valt ut vilka uppdrag och mål som ger en bild av 

vad verksamheten åtar sig utifrån ett brukarperspektiv. Till det 

kommer en inledande text som ger en övergripande bild av enhetens 

verksamhet, organisation och annan lämplig information. 

Kvalitetsgarantierna tas fram med stöd av verktyget ILS-webb. 

Förvaltningens enheter har utarbetat kvalitetsgarantier. Med 

utgångspunkt i enhetens verksamhetsplan väljer verksamheten ut de 

enhetsmål som är intressanta att kommunicera med brukaren och 

andra utomstående. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 1.1-092/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Omsorg på obekväm arbetstid – om föräldrars rätt till 
omsorg när förskolan är stängd 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga Skolinspektionens 

rapport och rekommendationer för Spånga –Tensta till handlingarna. 

 

Ärendet 
Under hösten 2016 genomförde Skolinspektionen en 

kvalitetsgranskning av kommunernas erbjudande av omsorg på 

obekväm tid för barn i 1-5 års ålder. Syftet med granskningen var att 

få en övergripande bild av kommunernas erbjudande av omsorg på 

obekväm tid. Utifrån kvalitetsgranskningen lämnade Skolinspektionen 

rekommendationer till stadsdelsförvaltningarna.  Skolinspektionens 

bedömning av Spånga – Tensta stadsdelsförvaltning är att 

stadsdelsförvaltningen erbjuder och tillhandahåller omsorg på 

obekväm tid i den omfattning som behövs. Skolinspektionen lämnade 

därför inga rekommendationer för hur Spånga – Tensta 

stadsdelsförvaltning kan utveckla verksamheten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 februari 2017. 

Dnr 1.4-813/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Anmälan om kontorsyttrande över remiss om detaljplan för 
Mälarbanan, sträckan Sundbyberg till Spånga i stadsdelen 
Bromsten m.fl.  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga kontorsyttrandet till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen fick från Stadsbyggnadskontoret remissen 

”Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Mälarbanan, 

sträckan Sundbyberg till Spånga i stadsdelen Bromsten m.fl., SDp 

2013-20059”. Stadsdelsnämnden har tidigare lämnat synpunkter på 

den berörda sträckan vid samråd om program och järnvägsplan.  

Detaljplanen för sträckan Sundbyberg till Spånga i stadsdelen 

Bromsten möjliggör en utbyggnad med ytterligare två spår längs 

Mälarbanan samt bland annat en ny planskild korsning för 

Sulkyvägen. Det är ännu inte bestämt hur Sulkyvägens planskilda 

korsning ska utformas.  

Detaljplanen gick ut på samråd den 8 november 2016 och eventuella 

synpunkter på detaljplanen skulle lämnas senast den 27 december 

2016. Eftersom ärendet inom denna tidsram inte hann behandlas av 

stadsdelsnämnden så anmäldes yttrandet som ett kontorsyttrande. I 

kontorsyttrandet delade Stadsdelsförvaltningen 

Stadsbyggnadskontorets syn om att utredningar behöver göras om hur 

de alternativa planskilda korsningarna, broarna samt tillhörande 

vägarna påverkar bullernivåer, naturmiljö, rekreation, möjligheten att 

följa miljökvalitetsnormer för Bällstaån samt framtida 

exploateringsmöjligheter av idag obebyggd mark. Dessa Utredningar 

behövs för att kunna yttra sig om konsekvenserna för närboende, 

verksamheter och miljö som finns inom stadsdelen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 1.5.3-738/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Svar på Skolinspektionens beslut, dnr 400-2015:5698 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till Skolinspektionen, samt, 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att omedelbart justera 

ärendet. 

 

Ärendet 
Skolinspektionen  genomförde under hösten och vintern 2015/2016 en 

kvalitetsgranskning av platsgarantin och av kvaliteten i det 

pedagogiska uppdraget i förskolan Gribbyvägen, Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd.  

Skolinspektionens bedömning gällande platsgarantin är att förskolan 

Gribbyvägen följer de riktlinjer som finns.  

När det gäller det pedagogiska uppdraget identifierades tre 

utvecklingsområden. Skolinspektionen begärde in en handlingsplan 

från huvudmannen om hur dessa områden skulle utvecklas.   

Huvudmannens bedömning är att den handlingsplan som upprättades 

har lett till att de identifierade utvecklingsområdena utvecklats i rätt 

riktning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 januari 2017. 

Dnr 1.4-209/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16  

Skolinspektionens beslut, uppföljning av förskola efter 
tillsyn Spånga-Tenstas stadsdelsområde 

Beslut 
Spånga–Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga Skolinspektionens 

beslut efter uppföljning för förskola efter tillsyn i Spånga–Tensta 

stadsdelsområde till handlingarna. 

 

Ärendet 
Skolinspektionen genomförde tillsyn av förskolan i Spånga-Tensta 

stadsdelsområde under våren 2016. Skolinspektionen fattade den 17 

maj 2016 beslut efter tillsyn för förskolan i stadsdelsområdet. 

Skolinspektionen har nu gjort en uppföljning av de brister som 

framkom i detta beslut. Skolinspektionens beslut är att avsluta tillsynen 

avseende de brister som har avhjälpts. 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnden behandlade ärendet den 22 september 

2016, § 20.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 1.4-289/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

Deltagande i centralupphandling av vård och 
omsorgsboendet Elinsborg 2018 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att rekommendera 

äldrenämnden att upphandla driften för Elinsborg vård- och 

omsorgsboende. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Kavat vård AB sköter entreprenaden för Elinsborg vård- och 

omsorgsboende med 40 platser varav 10 är kortidsboendeplatser. 

Avtalet löper ut i oktober 2018 utan möjlighet till förlängning. Nya 

centrala entreprenadupphandlingar ska enligt beslut i KF skötas av 

äldrenämnden. För de avtal som löper ut är ärendegången att 

stadsdelsnämnden rekommenderar äldrenämnden om ett eventuellt 

deltagande i central upphandling. 

Behovet av lägenheter i vård- och omsorgsboende samt platser på 

korttidsboende bedöms i nuvarande omfattning motsvara behovet i 

stadsdelsområdet. Socialstyrelsens brukarundersökning för 

entreprenadverksamheten visar generellt sett höga resultat jämfört 

med det totala resultatet för staden. En övergång till drift i egen regi 

medför ökade kostnader då förvaltningens organisation inte är 

dimensionerad för uppdraget. Förvaltningen bedömer att en privat 

aktör med en etablerad organisation för hälso- och sjukvård har större 

förutsättningar att bedriva verksamheten vidare. Förvaltningen 

föreslår att Elinsborg vård- och omsorgsboende inklusive 

korttidsboendet Linnéan upphandlas via central 

entreprenadupphandling av äldrenämnden.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 februari 2017. 

Dnr 2.2.1-121/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Det är förvånande att ärendet inte omnämner de stora problem som 

funnits kring denna verksamhet. Tjänsteutlåtandet är upprättat utan 

samråd med de som ansvarat och drivit verksamheten de senaste 8 

åren. Desto allvarligare är att hänsyn inte tagits till de problem som 

finns och som årligen påtalats. Det finns uppgifter om att fastigheten 

behöver en genomgripande renovering, vilket problematiken kring 

beläggning och bristande efterfrågan också pekar på. En våning har 

redan behövt stängas, och planer finns på att stänga ytterligare ett 

våningsplan. För att en seriös upphandling ska lyckas kring denna 

verksamhet är det viktigt att stadsdelsförvaltningen redogör för hur 

fastigheten ska hålla en tillräcklig standard”. 
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§ 18   

Yttrande till Förvaltningsrätten, överklagande av 
stadsdelsnämndens beslut den 2 februari 2017 § 7, 
föreningsbidrag  
 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna bilagt 

yttrandet till förvaltningsrätten som sitt eget. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 

  

Ärendet 
Den 2 februari 2017, § 7, beslutade Spånga-Tensta stadsdelsnämnd att 

bevilja bidrag till ideella föreningar. Beslutat överklagades till 

förvaltningsrätten. Förvaltningsrätten har förelagt stadsdelsnämnden 

att yttra sig över innehållet i överklagan. Stadsdelsförvaltningen har 

utarbetat en inlaga som bilagts till ärendet.   

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning redovisar ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 mars 2017.  

Dnr 1.4-176/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) Naemi Karlsson (M), Markku Sirviö 

(M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg (M) och Bengt 

Porseby (L) deltager inte i beslutet. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställer proposition på 

förvaltningens förlag varvid hon finner att nämnde beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 19  

Återrapportering Spånga Trygghetsringning 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

återrapporteringen av verksamhetsbidraget från föreningen Spånga 

Trygghetsringning. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beviljade 2016 föreningen Spånga 

Trygghetsringning verksamhetsbidrag om totalt 37 000 kr varav 27 

000 kr betalades direkt till föreningen och 10 000 kr avsåg 

telefonikostnader som hanteras av förvaltningen. Av föreningens 

redovisning framgår att av beviljade medel 2016 återstår 8 857 kr. 

Av återrapporteringen framgår att verksamheten når cirka 60 äldre i 

stadsdelsområdet och förvaltningen bedömer att den fyller en viktig 

trygghetsskapande funktion för äldre deras anhöriga.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 mars. 

Dnr 5.4-124/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20   

Återrapportering samverkansgruppen PRO-SPF 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

återrapporteringen av verksamhetsbidraget från föreningen 

Samverkansgruppen PRO-SPF, 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att begära återbetalning av 

7 313 kronor av bidraget som inte förbrukats. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beviljade 2016 Samverkansgruppen PRO-SPF 

verksamhetsbidrag om totalt 41 000 kronor. Av föreningens 

redovisning framgår att sammanlagt 7 313 kronor återstår. 

Föreningens verksamhet har bedrivits i stadsdelsområdets genom den 

så kallade ”Guldkanten” på äldreboenden och servicehusen i form av 

trivselträffar samt genom heldagsutflykter. Dessa har varit ett 

betydelsefullt och uppskattat tillskott till de aktiviteter som enheterna 

själva kan anordna. 

Av återredovisningen framkommer att verksamheten tyvärr upphör 

från och med första januari 2017 på grund av brist på volontärer. I och 

med att föreningen upphör kan överföring av medel inte ske till 

kommande års verksamhet och återbetalas med anledning av det till 

stadsdelsnämnden. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 5.4-172/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21   

Återrapportering av verksamhetsbidrag från Syriska 
föreningen i Stockholm 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

återrapporteringen av verksamhetsbidraget från Syriska föreningen i 

Stockholm. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden beviljade 2016 Syriska föreningen i Stockholm 

verksamhetsbidrag om totalt 25 000 kronor. Av redovisningen 

framgår att föreningen haft verksamhet en dag i veckan från januari-

maj 2016. Föreningen upphörde med verksamheten innan sommaren 

med anledning av att medel inte utgått i enlighet med föreningens 

ansökan.   

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godtar föreningens 

redovisning trots att medel avsatts för personal eftersom omfattning 

av aktiviteter för 25 personer varit betydande enligt redogörelsen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 mars 2017. 

Dnr 5.4-798/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22  

Återrapportering marknader i Spånga Centrum 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga återrapporten från 

Spånga Företagarförening till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutade den 18 maj 2016, § 8, att 

bevilja Spånga Företagareförening 90 000 kr i bidrag för stöd till de 

tre kommande marknaderna 2016 i Spånga Centrum enligt ansökan,  

och att begära återrapportering enligt förvaltningens tjänsteskrivelse 

(Dnr 5.2-167/2016). 

Spånga Företagarförening arrangerade under 2016 tre marknader. 

Vårmarknad 21 maj, höstmarknad 10 september samt julmarknad 10 

december. Marknaderna har generellt en mycket lokal karaktär där 

föreningar och skolklasser ordnar försäljning i stånd på torget under 

marknaderna. Företagarföreningen uppskattar att totalt ca 13.000 

personer besökte marknaderna under 2016.  

I enlighet med ansökan om bidrag för Spånga marknader har Spånga 

Företagarförening aktivt sökt kontakter och samarbeten med 

föreningar och tongivande personer i Tensta och Hjulsta.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 5.2-167/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23   

Återrapportering Tensta Marknad 2016 

Beslut 
att stadsdelsnämnden lägger den hittills inkomna rapporten om Tensta 

marknad 2016 till handlingarna och emotser revisionsrapport i 

enlighet med tjänsteutlåtande 2016-05-09. 

Ärendet 
Den 18 maj 2016, § 9, beslutade Spånga-Tensta stadsdelsnämnd bland 

annat att godkänna stadsdelsförvaltningens förslag på arrangör, 

kostnadsramar, utvärderingskriterier och återrapportering för 

nämndens medfinansiering av scen, elektricitet och trygghetsåtgärder 

under Tensta Marknad 2016. 

Nämnden beviljade Glad Stad 500 000 kr för att genomföra 

marknaden. I nämndens beslut fastställdes att medel endast fick gå till 

el, scen och säkerhet vilket var riktlinjer som Glad Stad efterlevde. Av 

dessa medel har 480 222 kr förbrukats. Kostnaderna  redovisas genom 

projektutdrag ur Glad Stads bokslut för 2016.  

Marknaden ägde rum den 2 -3 september 2016. Totalt 95 utställare 

fanns på plats under genomförandet. På scenerna, en på Taxingegränd 

och en vid Spånga By, uppträdde 22 artister under marknaden. Totalt 

4 legitimerade ordningsvakter, 12 entrévärdar, 61 betalda funktionärer 

och 15 volontärer bidrog till en levande och trygg marknad. Glad Stad 

bedömer att 50 000 besökte Tensta Marknad 2-3 september 2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 mars 2017. 

Dnr 1.2.5-159/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag till beslut.  

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) ställde sig 

bakom MP+S+V.s förslag. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställer proposition på sitt yrkande 

varvi hon finner att nämnden besltat i enlighet med yrkandet.  
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§ 24   

Återredovisning av projektet multiprofessionellt arbetssätt 
2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

återredovisningen och lägga den till handlingarna. 

 

Ärendet 
Äldrenämnden har avsatt medel för utveckling av hemtjänst inom 

demensområdet under åren 2012-2017. Äldrenämndens mål med 

utvecklingsarbetet är att utveckla personcentrerad vård och omsorg 

samt att säkerställa ett multiprofessionellt teambaserat arbete inom 

vård och omsorg av personer med demenssjukdom.  

Beställarenheten inom Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning beviljades 

300 tkr för utvecklingsarbete under 2016. Målsättningen var att öka 

biståndshandläggarnas kompetens inom området demens samt 

förbättrad samverkan. Av återredovisningen (bilaga 1) framgår att ett 

flertal kompetenshöjande insatser har genomförts under året samt att 

samverkan har förbättrats mellan förvaltningen och olika aktörer såväl 

inom kommunen som i landstinget.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 februari 2017. 

Dnr 2.1-075/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25   

Avtalsuppföljning Blå huset 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna 

avtalsuppföljningen av Blå Huset avseende år 2016. 

 

Ärendet 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har träffat ett avtal med Stockholms 

stadsmission rörande driften av fritidsgården Blå huset. Avtalet gäller 

från och med den 1 februari 2013 till och med den 31 januari 2018 

med möjlighet till förlängning på oförändrade villkor med två år i 

sänder dock längst till och med 31 januari 2022. Uppföljning av 

avtalet/verksamheten genomfördes den 7 september 2016 (se bilaga 

1). 

Bilagd avtalsuppföljning avseende drift av fritidsgården Blå huset 

med Stockholms stadsmission, organisationsnummer 802003-1954 

har genomförts enligt plan. Sammanfattningsvis visar 

avtalsuppföljningen att entreprenaden drivs i enlighet med avtalad 

kvalitet i utbud gentemot brukare, krav på dokumentation och 

planering av verksamheten. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 15 februari 2017. 

Dnr 2.2.2-122/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Vi uppskattar det arbete som görs på Blå Huset. Att verksamheten 

inklusive kulturverksamheten kan finnas i stadsdelen Tensta är en 

styrka och en glädje. 

 

Men vi ser att tjejernas deltagande i verksamheten behöver stärkas. 

Att endast 15 procent av besökarna är tjejer ställer onekligen frågor 

om hur man kan agera för att öka andelen tjejer. Idag verkar den 

öppna verksamheten mest attrahera killar. 
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Det är bra att Blå Huset genomför dialoger med flickorna själva. Vi 

ser att flickornas andel i de strukturerade aktiviteterna är mycket 

större än i den öppna verksamheten. 

 

Vi ser fram emot en fortsatt utveckling av verksamheten för att öka 

andelen flickor som tar del av verksamheten och att flickor ska ges 

lika möjligheter att utöva sina intressen som pojkar”. 
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§ 26   

Kulturutveckling för unga i socialt utsatta områden EU-
projekt för metodutveckling 

Beslut 
Spånga Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna deltagande i EU-

projekt för metodutveckling i kultur för unga från oktober 2017 till och 

med september 2019 (Växgo). 

 

Ärendet 
Kulturförvaltningens EU-projekt ”VÄXGO – Utveckla kulturen i 

ytterstaden” startade i maj 2015 och avslutas 2017. 

Nu startar en fortsättning på projektet. Målet med Växgo är att öka 

samarbetet mellan Stockholms stad, lokalsamhället och kulturella 

aktörer boende och verksamma i Stockholms ytterstadsområden, med 

särskilt fokus på unga vuxna i åldern 18-30 år. Syftet med projektet är 

både att kompetensutveckla personal så att de bättra kan utbilda 

målgruppen i projektarbete med kulturella evenemang, och att en 

grupp unga vuxna får entreprenörsutbildning i kulturellt arbete.  

Kulturförvaltningen önskar samarbete med Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning i detta EU-projekt. 

Förvaltningen ställer sig positivt till deltagandet i projektet och 

föreslår att nämnden godkänner deltagande i EU projekt för 

metodutveckling i kultur för unga (Erasmus KA 1 project 2015-1-SE01-

KA104-011987 “Cultural development in disadvantaged socio-economic 

city districts”).  
 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 14 februari 2017. 

Dnr 1.1-087/2017 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 27   

Årsrapport plaskdammar 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten 

plaskdammar 2016 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Miljöförvaltningen presenterar i Årsrapport Plaskdammar 2016, Dnr 

2016-5826, resultatet från sommarens vattenkvalitetsmätningar och 

inspektioner i stadens plaskdammar. Sammanfattningsvis framläggs 

att stadsdelarnas egenkontroll fungerade väl sett till provtagning, drift 

och skötsel. Miljöförvaltningens inspektioner visade på en förbättring 

av parkstädningen i dammarnas närhet jämfört med tidigare år.  

Omfattande installationer av pH-reglerande system har bidragit till 

färre inrapporterade brister kopplat till avvikande pH-halter. Antalet 

dammar i staden som haft bakterieöverskridande halter har även 

minskat jämfört med 2015. Överskridande av heterotrofa bakterier 

ligger dock fortfarande på ungefär samma nivå som 2015. I Spånga-

Tensta inrapporterades 1 brist beträffande bakterieöverskridande 

halter i Erikslund under plaskdammssäsongen. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 februari 2017. 

Dnr 1.6-027/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 28   

Beslut om fördelning av arbetsmiljöuppgifter inom Spånga-
Tensta stadsdelsförvaltning  

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att fördela 

arbetsmiljöuppgifter till stadsdelsdirektören enligt förvaltningens 

förslag,  

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att stadsdelsdirektören har 

rätt att fördela arbetsmiljöuppgifter vidare ut i organisationen, så 

att det systematiska arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på ett 

tillfredställande sätt.  

 

Ärendet 
I Arbetsmiljöverkets föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete 

AFS 2001:1 framgår att arbetsgivaren ska undersöka, genomföra och 

följa upp verksamheten så att ohälsa och olycksfall i arbetet förebyggs 

och en tillfredsställande arbetsmiljö uppnås.  

 

Arbetsgivaren ska fördela arbetsmiljöuppgifter, genom så kallad 

uppgiftsfördelning till chefer i verksamheten. Det juridiska ansvaret 

för arbetsmiljön kan dock inte överlåtas utan ligger kvar hos 

arbetsgivaren. För stadsdelsnämnderna innebär detta att det är de 

förtroendevalda som är arbetsgivare och huvudansvariga för en god 

arbetsmiljö. Ansvaret är kollektivt för alla ledamöter i nämnden. En 

uppgiftsfördelning av det systematiska arbetsmiljöarbetet behöver 

göras från nämnd till stadsdelsdirektör. Nämnden ska också tillse att 

stadsdelsdirektören får rätt att fördela ut uppgifter i organisationen så 

att det systematiska arbetsmiljöarbetet kan bedrivas på 

arbetsplatserna. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 6 mars 2017. 

Dnr 1.1-190/2017 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 29   

Äldreboendeplanering i region 2018, 2019 och 2020 med 
utblick mot 2030/40 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att godkänna äldreboendeplan 

för region Västerort avseende den del som berör Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnderna ska i samband med framtagande av underlag 

till budget 2018 ta fram ett gemensamt förslag per region till plan för 

vård- och omsorgsboenden, servicehus och trygghetsboenden med 

aktivitetscentra.  

Boendeplanen ska vara en regional plan för boende för äldre, ett 

dokument där regionens gemensamma behov av ombyggnation, 

avveckling, nyproduktion och inriktningar analyseras. Boendeplanen 

bygger på Swecos framskrivning av äldreomsorgsbehovet i 

Stockholm stad  under perioden 2017-2040.  

Årets boendeplan för region Västerort har samordnats av Spånga-

Tensta stadsdelsförvaltning. Äldreboendeplanen för regionen bifogas. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 3 mars 2017. 

Dnr 1.1-095/2016 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Bengt Porseby (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Bengt Porseby (L) till förmån för eget 

förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med förslag till beslut i 

enlighet med vad som nedan anförs. 

3. Att anföra följande: 

 

I Stockholm ska ingen behöva vara rädd för att bli gammal. Man ska 

heller inte förlora sitt självbestämmande bara för att man behöver 

andras hjälp. Den som vill bo kvar i sitt ordinarie boende ska få göra 

det, med stöd av hemtjänst. För den som vill flytta ska det finnas 

trygga och anpassade alternativ, och man ska kunna flytta i tid. Det är 

en fråga om värdighet, men framför allt en fråga om frihet. 

 

Det är bra att förvaltningarna nu inser behovet av att öka tempot i 

byggandet av äldreboenden för att möta en åldrande befolkning. Det 

är viktigt att de planerade nybyggnationerna inte förblir 

papperskonstruktioner utan omvandlas till konkreta planer, samt att 

såväl nuvarande som kommande markanvisningar bevakas för att inte 

förlora sin aktualitet. Det är också viktigt att avveckling och 

nybyggnation är samordnade i tid så att det inte uppstår luckor där ett 

boende läggs ner innan det nya har hunnit öppna. Vi har också på 

olika håll i staden kunnat se hur boenden lagts ner utan att detta varit 

medtaget i äldreboendeplanen. 

 

De prognoser som ligger till grund för behovsframskrivningen bygger 

på den demografiska utvecklingen och på antagandet att såväl 

nationella som kommunala regler ligger fast. Angående den sista 

punkten finns några saker att anföra. För det första är 

biståndsbedömningen idag för snäv. För många äldre som borde få 

flytta nekas plats. De nya riktlinjerna som kommunfullmäktige har 

antagit har inte fått genomslag. De nya riktlinjer som planeras kan 

komma att förändra biståndsbedömningen, och detta är en faktor som 

måste vägas in. Liberalerna anser att alla över 85 år som så vill borde 

få plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende, och skulle det 

kravet bli verklighet kan det leda till att fler servicehusplatser måste 

skapas. 

 

För det andra bygger hela behovsprognosen på ett antagande om en 

fördelning 60/40 mellan kommunalt inrättade boenden (såväl i egen 

regi som entreprenad) och privat drivna boenden som förmedlas via 

LOV.  
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Skulle Välfärdsutredningens delbetänkande om ett mycket snävt 

överskottstak i välfärden bli verklighet, kommer såväl vinstdrivande 

som icke-vinstdrivande aktörer att slås ut, enligt de varningssignaler 

som såväl den idéburna sektorn som företagarorganisationer har 

skickat. 

 

Detta betyder att staden med kort varsel kan behöva ta över ett antal 

befintliga privat drivna äldreboenden (om lokalerna inte omvandlas 

till annan verksamhet, i vilket fall andra boenden måste inrättas) men 

framför allt skulle det betyda att staden kommer att behöva stå för 

hela expansionen av äldreomsorgen i framtiden. Redan den 

långsiktiga osäkerheten om spelreglerna för branschen riskerar att 

skrämma bort aktörer som hade velat investera i den svenska 

välfärden. Detta är en konkret risk som måste beaktas i planeringen. 

 

Precis som förvaltningarna skriver var tanken i 

äldreboendeutredningens delrapport att såväl trygghetsboende med 

aktivitetscenter som servicehus skulle tas med i boendeplaneringen. 

Så har inte skett fullt ut. Förhoppningsvis kommer detta att vara 

implementerat kommande år. 

 

Liberalerna värnar servicehusen. Vi ser helst att servicehus är ett 

alternativ oavsett var man bor i staden, vilket betyder att det vore 

önskvärt att Bromma återfick ett servicehus. Idag är det dessutom 

alldeles för stora skillnader i chanserna att få servicehus beroende på 

var man bor i staden. 

 

Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning arbetar med att se över att 

omvandla en del av Skolörtens servicehus till trygghetsboende med 

aktivitetscenter. Ett liknande utredningsuppdrag avses börja vad gäller 

Kista servicehus. Det framgår inte hur detta uppdrag förhåller sig till 

det faktum att Kista servicehus tillika ”planeras bestå i komprimerad 

form”. 

 

Det finns en tydlig tågordning kring trygghetsboendena med 

aktivitetscenter som innebär att befintliga trygghetsboenden först ska 

omvandlas genom att aktivitetscenter inrättas, därefter seniorboenden. 

Först därefter kan det bli aktuellt att omvandla servicehus. Liberalerna 

menar att det är avgörande att denna tågordning respekteras. 

 

Inga beslut om omvandlingar av servicehus bör ske förrän det är klart 

vilken kvalitet den nya boendeformen egentligen håller och vad 

hälsoeffekterna blir för de boende.  
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Anledningen till att vi liberaler värnar om servicehusen är för att de 

har den typ av service- och trygghetsnivå som bidrar till ett bättre och 

friskare åldrande. Detta får vi inte förskingra i brådrasket. 

 

Det finns också frågor om ekonomi, hyresnivåer och 

förmedlingsprinciper som fortfarande måste redas ut vad gäller de nya 

trygghetsboendena med aktivitetscenter. 

 

Under förutsättning att servicehusen värnas välkomnar vi de 

skrivningar som finns om att i Hässelby-Vällingby påbörja planering 

för parboende och generationsboende, liksom att blanda 

trygghetsboende och studentboende. Sådana koncept får gärna 

anammas även av andra stadsdelar. Vi tror att det finns stora vinster 

att göra, i livskvalitet såväl som för verksamheterna, genom att bygga 

mer hemlika boenden med flexibel användning och mindre av 

institutionskänsla”. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Att alla äldre har en trygg ålderdom och får en äldreomsorg av god 

kvalitet är ett centralt mål i Stockholms stad. 

Det finns en trygghet i att veta att man kan bo i kvar i sin stadsdel 

även när man bli gammal. Att det finns en bred service i stadsdelen 

bidrar också till känslan av framtidstro för alla som bor här. 

När den nya boendeformen trygghetsboende med aktivitetscenter 

införs i Stockholms stad vill vi lyfta att det finns ett behov av ett 

sådant boende i Spånga-Tensta.  

Vi uppfattar att det finns en efterfrågan på en boendeform som inte är 

biståndsbedömd. En möjlighet skulle kunna vara att etablera en sådan 

verksamhet i den fastighet som tidigare var servicehus i 

Tensta. Fastigheten behöver i så fall anpassas och renoveras så att den 

uppnår en god boendestandard till rimliga hyror för de äldre.  

Vi vill också lyfta fram att förvaltningarna i äldreregion Västerort 

tidigare valt ut Fristads servicehus som ett viktigt servicehus att ha 

kvar i äldreregionen. Även här finns ett renoveringsbehov, som vi 

hoppas kan hanteras genom god framförhållning. 
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Under de närmaste åren kommer ytterligare två vård- och 

omsorgsboenden att byggas i stadsdelen, och därmed ser de närmaste 

årens behov ut att täckas. Med tanke på den ökning av antalet äldre 

som vi ser framför oss i slutet av 2020-talet och därefter är det av stor 

vikt att ytterligare vård- och omsorgboende redan nu börjar planeras 

för stadsdelen”. 
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§ 30   

Kvalitets- och patientsäkerhetsberättelser 2016 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har tagit del av föreliggande 

patientsäkerhetsberättelser för år 2016 och beslutar att lägga dem till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren senast den första mars 

varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse som ska hållas 

tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

Patientsäkerhetsberättelser för år 2016 biläggs detta ärende för 

Elinsborg vård- och omsorgsboende inklusive Linnéan korttidsboende 

(entreprenad Kavat vård AB), Fristad vård- och omsorgsboende 

(entreprenad Bräcke diakoni), Fristad servicehus (entreprenad 

Attendo) samt Tensta Servicehus (egen regi). 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 februari 2017. 

Dnr 1.1-078/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 31   

Rapport om utvärdering av sociala insatsgrupper i västra 
Stockholm 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga rapporten till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
På initiativ av stadsdelsförvaltningen och med medel från 

socialförvaltningen har det genomförts en utvärdering av sociala 

insatsgrupper för unga vuxna i stadsdelarna Spånga-Tensta, Rinkeby-

Kista och Hässelby-Vällingby. Denna utvärdering har utförts av 

Ramböll.  

Syftet med utvärderingar var att identifiera hur många presumtiva 

klienter det finns, vilka resultat metoden ger och vilka 

samverkanseffektiviseringar som skulle kunna genomföras i västra 

Stockholm samt om metoden kan användas för individer under 18 år 

inom ramen för socialtjänsten. Sammanfattningsvis redovisades 

följande resultat: 

 att det finns ca 135 presumtiva klienter 

 att metoden är framgångsrik och leder till att klienterna lämnar 

en kriminell livsstil till förmån för egen försörjning 

 att det saknas behov av samverkanseffektiviseringar samt 

 att arbetsmetoden är svår att applicera inom ramen för 

socialtjänstens arbete avseende individer under 18 år 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 2 mars 2017. 

Dnr 1.1-095/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 32   

Anmälningsärende avseende tillsynplan enligt 
alkohollagen och tobakslagen i Spånga-Tensta 
stadsdelsnämnd 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägger anmälan av 

tillsynsplan för tobak- och folkölstillsyn 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Enligt Stockholms stads riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn så 

skall varje stadsdelsnämnd upprätta en plan gällande tillsynen över 

försäljningsställen som säljer tobak och folköl.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 9 februari 2017. 

Dnr 1.4-101/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 33   

Svar på medborgarförslag om bättre information om 
stadsdelens verksamhet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Stadsdelsförvaltningen har av stadsdelsnämnden fått i uppdrag att bereda 

inkommet medborgarförslag om bättre information till företag om 

förvaltningens verksamhet diarienummer 1.2.4-363/2016. 

Medborgarförslaget föreslår att förvaltningen ska bli bättre på att 

informera företag i Tensta och hela stadsdelen om de satsningar och 

arbete som görs. Förslaget menar att förvaltningen borde skicka ut ett 

informationsblad likt ett som Exploateringskontoret i Stockholms stad 

tidigare skickat ut som kallades ”Tensta växer”. Där fanns information 

om aktuella byggprojekt i området. 

Spånga-Tensta stadsdelsförvaltning anser att det är viktigt med 

information till näringsidkare i stadsdelen. Förvaltningen anser att det 

finns väl upparbetade informationsvägar för verksamheten och ett 

flertal nya har tillkommit under hösten 2016. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 1.2.4-363/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 34   

Anmälan av medborgarförslag gällande skolvägsmiljö 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om skolvägsmiljö. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om skolvägsmiljö 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 

Dnr 1.2.4-051/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 35   

Anmälan av medborgarförslag gällande aktiviteter för barn 
och ungdomar under skollov i Spånga 

Beslut 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om aktiviteter för barn och 

ungdomar under skollov i Spånga. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om aktiviteter för barn och ungdomar 

under skollov i Spånga. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 1.2.4-081/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 36  

Anmälan av medborgarförslag gällande åtgärder i 
Branddammsparken i Bromstensområdet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag 

att bereda inkommet medborgarförslag om åtgärder i 

Branddammsparken i Bromstensområdet. 

 

Ärendet 
Inkommet medborgarförslag om åtgärder i Branddammsparken i 

Bromstensområdet. 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 februari 2017. 

Dnr 1.2.4-133/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 37    

Övertagande av driftansvaret för fritidsgårdarna i Spånga-
Tensta  

Beslut 
Spånga- Tensta stadsdelsnämnd godkänner att fritidsgårdarna Folkan, 

Grottan och Bromsten fritidsgårdar återgår till egen regi från och med 

den 1 november 2017. 

 

Ärendet 
Bolaget Ad Acta fritid AB har skriftligen i december 2016 sagt upp 

avtalen vilka löper en uppsägningstid på 12 månader. Förvaltningen 

har därför fått i uppdrag att utreda möjligheten att driva 

fritidsgårdarna Folkan och Grottan samt Bromstens fritidsgård i egen 

regi.  

Förvaltningen föreslår att nämnden fattar beslut om 

verksamhetsövergång till egen regi från och med den 1 november 2017. 

Samverkan med de fackliga parterna ska  genomföras den 22 mars 

2017.Sedan 2012 har bolaget Ad Actafritid AB på uppdrag av 

stadsdelsnämnden, ansvarat för verksamheten på fritidsgårdarna 

Folkan och Grottan samt Bromstens fritidsgård. Bolaget Ad Acta 

fritid AB har skriftligen i december 2016 sagt upp avtalen vilka löper 

en uppsägningstid på 12 månader. Med hänsyn till denna uppsägning 

beslutade Spånga-Tensta stadsdelsnämnd den 2 februari 2017, 29 §, 

att förvaltningen ska utreda möjligheten att driva fritidsgårdarna i 

egen regi.  

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 februari 2017. 

Dnr 1.1-172/2017 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

eget förslag till beslut och föreslog föreslog att nämnden skulle ställa 

sig bakom det. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och 

fann att nämnden hade beslutat att anta MP+ S+V:s förslag. 
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Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Naemi Karlsson 

(M), Markku Sirviö (M), Markus Brigander (M), Annika Rosenberg 

(M) och Bengt Porseby (L) till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens förslag till beslut 

2. Stadsdelsnämnden beslutar att upphandla driften av fritidsgårdarna 

Folkan, Grottan och Bromsten fritidsgårdar samt att egen regi-

anbud inte ska lämnas. 

 

Samt därutöver anför: 

 

Sedan 2012 har bolaget Ad Actafritid AB på uppdrag av 

stadsdelsnämnden, ansvarat för verksamheten på fritidsgårdarna 

Folkan och Grottan samt Bromstens fritidsgård. Bolaget Ad Acta 

fritid AB har skriftligen i december 2016 sagt upp avtalen vilka löper 

en uppsägningstid på 12 månader. 

 

Det är inte förvånande att majoriteten nu ser en möjlighet att låta 

verksamheten tas över av stadsdelen och drivas i egen regi. Vi vänder 

oss emot detta. Under de år verksamheterna har drivits på entreprenad 

har verksamhetsutvecklingen varit positiv och gett ett stort mervärde 

till fritidsverksamheterna i stadsdelen. 

 

Vi är övertygade om att en mångfald av utövare är enbart positivt 

samt att privata eller ideella utförare besitter den kompetens och 

kunskap som är nödvändigt för att säkerställa en effektiv, ekonomisk 

försvarbar och för ungdomarnas bästa drift och verksamhet av 

fritidsgårdarna i Spånga-Tensta”.  
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§ 38  

Anmälan av protokoll från Civila rådet  

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 7 

februari 2017 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från Civila rådet sammanträde den 7 februari 2017 

anmäldes. 

Dnr 1.1-005/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) och Anna Jonazon m.fl.(S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Utvärderingen som har gjorts av civila rådet och synpunkterna från 

föreningslivet visar det är lämpligt att det civila rådet i dagens 

utformning nu avslutas. 

 

Vi förutsätter därför att förvaltningen återkommer till 

stadsdelsnämnden med förslag på riktlinjer och arbetssätt för hur ett 

demokratiskt föreningsråd ska kunna fungera och verka i Spånga-

Tensta.  

 

Det är viktigt att det finns samverkan och utbyte av erfarenheter 

mellan stadsdelsförvaltningen, stadsdelsnämnden och det civila 

samhällets föreningar, där många av medborgarna deltar i 

aktiviteterna. Vi vill att det demokratiska inflytandet ska öka och att vi 

tillsammans gör våra stadsdelar till trygga och bra platser att bo och 

verka i. 

 

Detta kan ske på många olika sätt. Ett sätt är att låta en del av 

samverkan formaliseras på ett demokratiskt sätt i ett råd. 

Stadsdelsförvaltningen har nu under snart två år arbetat med det civila 

råd som etablerades sommaren 2015. 
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I utvärderingen av civila rådet pekas bland annat på att det funnits 

otydligheter i vilka föreningar som inbjuds till civila rådet och om en 

förening har fått skicka mer än en representant till mötet, hur ofta 

rådet ska sammanträda, vilka uppgifter man ska arbeta med, om rådet 

förfogar över en budget eller på annat sätt har budgetinflytande, om 

rådet varit ett råd för Tensta eller för Spånga-Tensta. I utvärderingen 

pekas på risken för att bara de redan starka grupperna/föreningarna 

deltar och då får ännu starkare röst samtidigt som föreningar där andra 

medborgare är med hamnar i skymundan. Det har även funnits en 

otydlighet i rådets roll vid samverkan, menings- och erfarenhetsutbyte 

med politiskt förtroendevalda i stadsdelsnämnden samt i facknämnder. 

Det protokoll som anmäls till detta stadsdelsnämndssammanträde 

visar också i sig på dessa brister i tydlighet. 

 

Det finns också ett material bifogat från en workshop 7 februari. I 

detta finns den felaktiga uppgiften att stadsdelsnämnden på sitt möte 2 

februari skulle ha beslutat om nattvandringar, trots att något sådant 

ärende inte fanns på agendan, och något sådant beslut inte fattades”. 

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby (L) lade fram ett 

särskilt uttalande enligt följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Utvärderingen av det civila rådet och återkopplingen från 

föreningslivet i stadsdelen är ett förödande dråpslag över den 

miljöpartistiska röd-gröna majoritetens bristande förmåga till styrning 

och ledning av stadsdelens verksamheter. Man startar upp olika 

projekt, ”satsningar”, råd och ”dialoger” utan att man förankrat sina 

satsningar bland medborgarna, utan att ha tydliga mål och utan att 

”satsningarna” egentligen är efterfrågad av någon. På alla de punkter 

vi varnade för då civila rådet startades upp har vi fått rätt – civila rådet 

borde aldrig ha startats upp. 

 

Vi förutsätter att civila rådet omedelbart läggs ned till följd av detta 

och att förvaltningen återkommer om hur samarbetet med 

föreningslivet i stadsdelen ska bedrivas framöver”.  
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§ 39   

Anmälan av protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 7 

februari 2017 till handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från rådet för funtionshindersfrågors sammanträde den 7 

februari 2017 anmäldes. 

Dnr 1.1-006/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 40   

Anmälan av protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga protokoll från den 8 

februari 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 8 februari 2017 

anmäldes. 

Dnr 1.1-008/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 41   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation. 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 mars2017. 

Dnr 1.1-125/2017 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 42  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
januari och februari 2017 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 43  

Kurser och konferenser 

Den preliminära inbjudan om utbildning den 4 april 2017 ställs in. 

Förvaltningen återkommer med ett nytt datum. 
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§ 44  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

 

1. I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 

44, bilaga 1, 

 

Utöver det anmäldes två skrivelser på sammanträdet. 

 

2. Skrivelse av Ole-Jörgen Persson (M)): Skrivelse om att Bevara 

Spångakvarnen, bilaga 2 

 

3. Skrivelse av Bengt Porseby (L): Skrivelse om obligatoriska samtal 

när ungdom påträffats påverkad eller anmälts för brott, bilaga 3 

 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 44, bilaga 1, till handlingarna. 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar enhälligt att bifalla Ole-

Jörgen Persson (M) skrivelse och ger förvaltningen i uppdrag att ta 

de initiativ som beskrivs i skrivelsen i syfte att rädda kvarnen från 

rivning. 

 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda Bengt Porsebys (L) skrivelse och återkomma 

till nämnden. 

 


